
Poštovane kolegice primalje,  

U ime Povjerenstva za primalje pri HSSMS – MT na početku sve vas pozdravljamo i želimo 

nam svima sretnu i uspješnu novu godinu!  

U našoj Komori dakle, Hrvatskoj komori primalja u dosadašnjem radu, a posebno protekle 

godine bilo je čitav niz događaja o kojima vas želimo izvijestiti. 

Mi, prvostupnice primaljstva, više medicinske sestre primaljskog smjera, medicinske sestre 

primaljskog smjera, medicinske sestre ginekološko opstetričkog smjera, primalje i primalje 

asistentice uredno plaćamo članarinu  Hrvatskoj komori primalja koja iznosi 0,6% od bruto 

osobnog dohotka, te svoje obaveze i dužnosti prema Komori uredno izvršavamo. Nadalje, 

smatramo da je naše pravo da budemo pravovremeno i točno informirane o radu Hrvatske 

komore primalja jer želimo biti aktivni sudionici u radu i realizaciji donesenih odluka 

Komore.  

Prošla godina, dakle 2014. godina je bila izborna godina, gdje se birala  predsjednica Komore 

i sva Tijela Komore. Kako smo željele promjene u radu Komore, naše kolegice su se prijavile 

na raspisane i objavljene natječaje. Tada je uslijedio postupak gdje su se tražili  dodatni uvjeti 

nakon završetka Natječaja, a sve s ciljem da se kolegice diskvalificira unatoč našem pravu da 

budemo birane u Tijela Komore. 

Potom smo zatražile da se provede upravni  nadzor nad radom Komore od strane Ministarstva 

zdravlja. Na Skupštini Komore održanoj dana 27. veljače 2014. godine došlo je do niza 

pitanja koja su dovela do nesuglasica te je Skupština raspuštena. Nakon toga su tri Područna 

vijeća tražila Izvanrednu Skupštinu Komore. 

Poziv za izvanrednu Skupštinu Komore objavljen je dana 11. travnja 2014. godine, te je 

Izvanredna Skupština zakazana za 12. svibnja 2014. godine u Rijeci, ali u cijelosti s 

drugačijim dnevnim redom. 

U međuvremenu je objavljena Odluka o objavi oglasa za  Predsjednika Komore, a u kojem su 

ponovno propisani posebni uvjeti glede poznavanja stranog jezika i rada u Wordu, Excelu i 

aktivnom služenju Internetom, iako Statut Komore te drugi akti Komore ne propisuju posebne 

stupnjeve znanja jezika koji bi se zahtijevali od kandidata za izbor u određena tijela Komore, 

kao ni vremenska valjanost dokaza o istom.  

Naime Statutom i drugim aktima je samo propisano da npr. predsjednica Komore mora 

poznavati jedan strani jezik u pismu i govoru, te poznavati rad u Wordu, Excelu i aktivno se 

služiti Internetom. 

Na Skupštini održanoj dana 12. svibnja 2014. godine, na koju je pristupilo ukupno 33 članica 

s pravom glasa, prije glasanja o predloženom dnevnom redu, ukupno 24 članice Komore s 

pravom glasa, a što čini više od 2/3 prisutnih na navedenoj Skupštini, zatražile su dopunu 

dnevnog reda sukladno članku 4. st. 5. Poslovnika o radu Skupštine Komore i to sa slijedećim 

dnevnim redom: 



1. Utvrđivanje ništavim svih odluka donesenih na tzv. on-line sjednici Skupštine dana 

11. rujna 2012 godine   

2. Stavljanje izvan snage odluke Vijeća s on-line sjednice dana 18. travnja 2014. o 

razrješenju Dopredsjednica Hrvatske komore primalja Deane Švaljug i Slavice Adžije 

3. Opoziv Predsjednice Hrvatske komore primalja iz razloga predviđenog u članku 17. 

Pravilnika o izboru tijela Hrvatske komore primalja 

4. Na temelju odredbe članka 34. stavka 8. Statuta Hrvatske Komore primalja da se  

povjeri funkcija predsjednika Komore dopredsjednici / dopredsjednicama (Deani 

Švagulj / Slavici Adžiji) 

 

Naime, predmetni dopunjeni dnevni red predložen je iz razloga što je dana 11. rujna 2012. 

godine bila održana on-line Skupština Komore, iako u to vrijeme Statut Komore nije 

propisivao ovakav način održavanja Skupštine.  

U prilog tome govori i činjenica da je tek posljednjim izmjenama i dopunama Statuta, a o 

kojima je Skupština trebala glasati na Izvanrednoj Skupštini dana 12. svibnja 2014. godine, 

predviđena mogućnost održavanja on-line Skupština Komore. Na predmetnoj on-line 

Skupštini, a koja je protivna Statutu Komore,donesene su odluke koje su ništetne, nezakonito 

su izabrana dva člana Vijeća Komore. Dakle Vijeće Komore nije moglo na pravovaljan način 

donositi odluke, a posebno odluku od 18. travnja 2014. godine. 

Iako je temeljem odredbe članka 4. st. 5. Poslovnika o radu Skupštine, Predsjednica Komore 

bila dužna staviti navedeni prijedlog izmjena i dopuna dnevnog reda na glasanje, a prije 

usvajanja dnevnog reda, Predsjednica je to izričito odbila, bez obzira na opetovane usmene 

zahtjeve članica Skupštine iznesene tijekom cjelokupnog trajanja iste. Predsjednica je takvu 

odluku obrazložila na način da je isključivo njezino pravo odlučiti o tome za koji dnevni red 

će se glasati, te da je predloženi izmijenjeni i dopunjeni dnevni red suprotan aktima Komore, 

bez posebnog i prihvatljivog obrazloženja u kojem pogledu, ista ga je neosnovano i 

proizvoljno odbila staviti na glasovanje.  

Nakon navedene odluke Predsjednice, na glasovanje je stavljeno usvajanje dnevnog reda 

objavljenog uz poziv za Skupštinu, te isti nije usvojen (i to s 22 glasa „protiv“). Nakon 

očigledno pogrešnog utvrđivanja glasova i rasprave u trajanju od tri sata, glasovanje za 

predmetni dnevni red je ponovljeno, te su opet 22 članice glasale „protiv“, a nakon čega je 

zbog nemogućnosti daljnjeg rada Skupština raspuštena. 

Obzirom da ponovno nije izabrana nova predsjednica Komore, sadašnjoj Predsjednici 

Komore se ponovno produžio mandat i to za daljnjih 180 dana zahvaljujući novim izmjenama 

Pravilnika o izboru tijela Komore donesenog dana 02. svibnja 2014. godine. 

Posebno ističemo kako je sadašnja Predsjednica ponovno bila jedini kandidat na listi za izbor 

Predsjednice Komore, sukladno čemu je ista bez obzira na ishod same Skupštine, pa čak i 

rezultata glasovanja, sebi osigurala produžetak mandata za još 180 dana do izbora nove 

Predsjednice. Osim toga, obzirom na činjenicu da je jedna od točaka dnevnog reda 

predloženog od strane 4 područna vijeća u njihovom zahtjevu za sazivanje Izvanredne 

skupštine i jedna od točaka dnevnog reda većine članica Komore u njihovom prijedlogu 



izmjena i dopuna dnevnog reda od 12. svibnja 2014. godine bila opoziv Predsjednice Barbare 

Finderle, očigledno je iz kojeg razloga ista nije usvojila niti jedan od predloženih dnevnih 

redova, pa makar i djelomično, pri čemu je nejasno, a s njezine strane ostalo neobjašnjeno, što 

je to točno protivno aktima Komore u zahtjevu da se na dnevni red uvrsti točka: „opoziv 

Predsjednice“, a posebno obzirom na činjenicu da takvu dopunu zahtijeva kvalificirana 

većina. 

Posebno napominjemo kako je dana 12. svibnja 2014. godine, dakle na dan održavanja 

Izvanredne Skupštine Komore bila prethodno najavljena provedba nadzora u prostorijama 

sjedišta Komore, a na koju najavu se Predsjednica Komore odlučila oglušiti, te ipak provesti 

predmetnu Skupštinu, dok su tijela nadzora čekala hoće li ih netko pustiti u prostorije sjedišta 

Komore. Apsolutno je nerazumljivo da se predmetna Skupština nije mogla odgoditi, te 

odgođena održati nakon provedbe nadzora i dostave nalaza istog, odnosno da se nije moglo 

organizirati da netko od članova Komore, odnosno njezinih tijela na navedeni dan dočeka 

nadzorno tijelo, te mu dostavi zatražene podatke i dokumentaciju.  

Iz svega prethodno navedenog, očigledno je kako Predsjednica samovoljno donosi odluke 

zanemarujući volju većine i to većine najvišeg tijela Komore – Skupštine. Navedeno 

smatramo nedopustivim i u suprotnosti sa Zakonom o primaljstvu, Statutom Komore, te 

drugim aktima Komore. Također je očigledno kako u provođenju takve volje Predsjednice 

sudjeluju i članovi Vijeća Komore, a posebno odvjetnica Komore koja je u bliskom krvnom 

srodstvu Predsjednice. 

Također ističemo kako navedena postupanja predstavljaju zlouporabu danih ovlaštenja, a u 

cilju pogodovanja vlastitim interesima, posebno uzimajući u obzir da je donošenjem 

Pravilnika o izboru tijela Komore, te njegovim izmjenama i dopunama tijekom godina 

faktički postupak izbora u tijela Komore, odnosno utvrđivanja uvjeta za izbor, provođenja 

pred kandidacijskog postupka i samog izbora stavljen u nadležnost Vijeća Komore, dok 

Skupština o istom tek formalno-pravno odlučuje, a što je u neposrednoj suprotnosti s 

odredbom članka 28. st. 4. Zakona o primaljstvu i članka 16. Statuta Komore. 

 

 Slijedom svega navedenog, a obzirom da kvalificirana većina Skupštine nije u 

mogućnosti ostvariti svoja prava i donijeti odluke koje je ovlaštena donositi uslijed 

nezakonitog i samovoljnog postupanja trenutnih članova tijela Komore,  ponovno 

izvještavamo Ministarstvo zdravlja o svemu i predlažemo da provedu postupak 

Nadzora,  te okolnosti navedene u ovoj Obavijesti utvrde iz relevantne dokumentacije, 

prije svega one koje se nalazi u prilogu, kao i Zapisnika o Izvanrednoj Skupštini 

Komore održanoj dana 12. svibnja 2014. godine, a koja je također snimana, te je istoj 

prisustvovao i javni bilježnik radi verifikacije Zapisnika, 

 sukladno ovlaštenju gornjeg Naslova iz Zakona o primaljstvu, a kao jedan od osnivača 

Komore, bez odgode opozovu i razriješe dužnosti sve trenutne članove svih tijela 

Komore, 

 imenuje privremenog vršitelja dužnosti Predsjednika/ce Komore i to ne iz reda 

sadašnjih članica Komore, 



 provedu postupak izbora novih članova svih tijela Komore, a koja će onda sukladno 

Vašem nalazu donesenom u postupku nadzora izvršiti potrebne promjene Statuta 

Komore i drugih akata Komore, 

 u slučaju da nađu postojanja obilježja počinjenja kaznenog djela zlouporabe položaja i 

ovlasti od strane pojedinih članova tijela Komore, protiv istih pokrenete odgovarajuće 

kaznene postupke. 

 

Ministarstvo zdravlja je bilo u upravnom nadzoru Komore i utvrdilo niz nepravilnosti te u 

prilog tome dostavilo Izviješće o upravnom nadzoru u Hrvatskoj komori primalja o kojem nas 

Komora ne želi informirati niti nam dati na uvid. Izviješće smo dobili od Ministarstva zdravlja 

preko Službenika za informiranje.  Mi, primalje  prosljeđujemo međusobno svima čije imamo 

adrese. Potom slijedi napad na nas, na web stranici nas se imenom proziva i optužuje, Komora 

nas prijavljuje Etičkom povjerenstvu , a između ostalog kao razlog navodi da smo povrijedile 

radnu dužnost. Ponovno sazivaju tri Područna vijeća  Izvanrednu Skupštinu, a potom slijedi 

zastrašivanje, prijetnje da će se oduzeti licence predsjednicama Područnih vijeća koje su 

zatražile Izvanrednu Skupštinu, dolazi im predsjednica nenajavljeno na radna mjesta prijeti i 

zastrašuje. Prijavljuje nas DORH-u. 

Ministarstvo zdravlja, članove nadzora, prijavljuju DORH-u, Etičkom povjerenstvu, Komora 

pokreće upravni postupak protiv Ministarstva zdravlja, a sve u cilju da sakrije svoje 

nepravilnosti. 

Izvanredna Skupština se saziva zbog niza nepravilnosti u radu Hrvatske komore primalja 

uočenih od članica a utvrđenih provedenim Nadzorom nad zakonitošću rada Hrvatske komore 

primalja od strane Ministarstva zdravlja. 

Doneseni su sljedeći zaključci: 

 

1.) Iako na zakazanu Skupštinu nije pristupio potreban kvorum članica iste za donošenje 

pravovaljanih odluka, članice jednoglasno utvrđuju da će zajednički ipak donijeti 

određene zaključke koje se obvezuju provesti, a sve u cilju provedbe postupka 

uklanjanja nepravilnosti u radu Komore sukladno Izvješću MIZ o provedenom 

nadzoru i osiguravanju daljnjeg zakonitog i transparentnog rada Komore i svih 

njezinih tijela. 

2.) Na sjednici prisutno 7 Područnih vijeća, koje zastupaju negdje oko 1500 članica 

Komore, te se članice nadaju da će MIZ-a prihvatiti naše zaključke s provedene 

sjednice 

3.) Predložene su  predstavnice u MIZ-a: 

Deana Švaljug  

Slavica Adžija  

Karmen Kostanjčar 

Mirjana Majurec 

Predložene predstavnice prihvačene sa 19 glasova ''ZA'' , jednoglasno 

4.) Prijedlog – ZAHTJEV ZA PRAVNU ZAŠTITU prozvanih kolegica i ukidanje 

sankcija, zbog  iznošenja laži, vrijeđanja, prijetnji tužbama, i narušavanje ugleda i 

časti odrediti odvjetnika i dogovoriti kako to financirati, odvjetnik koji će zastupati, 



treba imati razriješene ruke i punomoć od svih članica  -  informacije će se proslijediti 

na mail, nema isključivosti – sve transparentno iznositi 

5.) Prijedlog: PETICIJA  po PV-a i proslijediti svim predsjednicama, zamjenicama i 

članicama  ( sve informirati o zaključcima)   

ZA SMJENU RUKOVODSTVA HRVATSKE KOMORE PRIMALJA  zbog 

netransparentnosti rada komore, malverzacija, prijetnji, opstruiranja rada  Skupštine 

Zatražiti od MIZ dozvolu za peticiju 

6.) Članicama prenijeti da je na razgovoru u MIZ-u iznijeto koliko se članicama prijeti i 

zastrašuje ih se na razne načine, odgovor iz MZ je da se nemaju čega plašiti i nema 

straha od sankcija 

7.) Obavijestiti članice o stupanju na snagu novog zakona za udruge i neprofitne 

organizacije o većoj transparentnosti u radu istih, Zakon stupa na snagu od 1.10. ove 

godine 

8.) Obavijestiti članice da je Gradonačelnik Nove Gradiške ponudio prostor za primalje  

9.) Članice PV Split izjasnilo kako ne žele da HKP bira predsjednicu i predstavnice 

njihovog PV, što su proslijedile Ministarstvu zdravlja i Hrvatske komore primalja. Sve 

članice predstavnice i predsjednice PV te članice Komore su jednoglasno suglasne s 

takvom odlukom. 

Na kraju je zaključeno da ćemo se usprkos prijetnjama, zastrašivanju, prijavama Etičkom 

povjerenstvu, kaznenim prijavama od strane Komore zalagati i boriti svim zakonima i 

podzakonskim aktima za zakonit i transparentan rad Hrvatska komore primalja, iako nemamo 

nikakve druge resurse osim naše snage, volje i znanja, poštenja i pravednosti. 

Za 7. studenoga 2014. Komora saziva treću Izbornu skupštinu u Zadru, koju Ministarstvo 

zdravlja proglašava nepravomoćnom i o tome izvješćuje Komoru koja unatoč svemu održava 

Skupštinu. 

Predsjednica Komore podnosi privatnu tužbu protiv naše kolegice za klevetu, a kolegica je 

iznijela nekoliko nepravilnosti u njenom radu, za koji je plaćena iz NAŠE članarine. 

Ministarstvo je bilo u ponovljenom nadzoru 23. listopada o čemu obavještava članice 

Skupštine Hrvatske komore primalja i istovremeno elektronskom poštom šalje Odluku 

Ministra zdravlja o uskrati suglasnosti na Izmjene o dopune Statuta Hrvatske komore 

primalja. 

Unatoč svemu što se dogodilo, odlučilo i napisalo Komora saziva on-line Skupštinu 19. 

siječnja 2015. godine što nije u skladu sa Statutom. Mi ostale članice pitamo se možemo li 

nazočiti navedenoj skupštini što držimo da je naše pravo. 

Povjerenstvo za primalje: 

Predsjednica: 

Gordana Kucljak, v.r. 


